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PROTOKÓŁ Nr XXXIV/2017 
Sesji Rady Gminy Manowo 

odbytej w dniu 28 grudnia 2017 roku 
 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 1107, zakończono o godz. 1254. Posiedzenie odbyło się w sali 
posiedzeń UG Manowo. 
 
Na stan 15 radnych na Sesji obecnych było 14 radnych wg załączonej listy 
obecności.  
 
Ponadto w obradach Sesji udział wzięli: 
1. Wójt Gminy  - Roman Kłosowski 
2. Sekretarz Gminy  - Irena Oleksy  
3. Skarbnik gminy            -         Magdalena Szymańska 
4. Protokolant  - Anna Drabik 
 
 
 
Ad. I.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji 
Otwarcia XXXIV Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Jan Prus i na podstawie 
listy obecności stwierdził prawomocność Sesji. Na stan 15, obecnych było 13 
radnych. 
 
Nieobecności: 

• Radny Michał Bamburak – nieobecność usprawiedliwiona. 
 

Zwolnienia: 
• Radny Stanisław Turowski - uczestniczył w sesji do przerwy (do 1153). 
• Radna Joanna Czerwiak – uczestniczyła w sesji do przerwy (do 1153). 

 
Spóźnienia: 

• Radny Leszek Kondrat – uczestniczył w sesji od przerwy (od 1215). 
 
 
Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przyjęcia porządku obrad.   
 
Roman Kłosowski - Wójt Gminy wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do porządku 
obrad uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej wysokości pożyczek i kredytów 
krótkoterminowych zaciąganych przez Wójta Gminy Manowo w roku budżetowym 
2018. Chcielibyśmy, aby wniosek wpłynął do naszego banku, abyśmy po Nowym 
Roku mieli płynność finansową. Kwota nie ulega zmianie - jest to samo, co w latach 
ubiegłych. 
 
Innych uwag do porządku obrad uwag nie wniesiono. Do wniosku Wójta uwag nie 
wniesiono - Przewodniczący Rady stwierdził, że będziemy obradowali według nowego 
porządku obrad. 
 
 
I. Sprawy regulaminowe: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji. 
2. Przyjęcie protokołów XXXII i XXXIII Sesji Rady Gminy. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
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4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
6. Informacja komisji RG z pracy w okresie międzysesyjnym. 
7. Informacja Straży Gminnej w Manowie z bieżącej działalności. 
8. Interpelacje i zapytania. 
9. Trybuna obywatelska. 

II. Sprawy problemowe: 

1. Sprawozdania z pracy stałych Komisji Rady Gminy Manowo w 2017 roku. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w budżecie Gminy Manowo na 2017 r., 
b) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2018 rok, 
c) harmonogramu realizacji zadań wynikających z „Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2015-2018” w roku 
2018, 

d) zgody na zbycie nieruchomości gruntowej, 
e) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy, 
f) trybu udzielania i rozliczania przez Gminę Manowo dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli i niepublicznych innych form 
wychowania przedszkolnego oraz trybu przeprowadzania kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, 

g) uchwalenia planu pracy Rady Gminy Manowo na 2018 rok, 
h) planów pracy Komisji Rewizyjnej oraz stałych Komisji Rady Gminy 

Manowo na 2018 rok, 
i) ustalenia maksymalnej wysokości pożyczek i kredytów 

krótkoterminowych zaciąganych przez Wójta Gminy Manowo w 
roku budżetowym 2018. 

3. Wolne wnioski i informacje. 
4. Odpowiedzi na interpelacje. 
5. Zakończenie. 

 
 

 
Ad.I.2. Przyjęcie protokołów XXXII i XXXIII Sesji Rady Gminy  
    

Protokół XXXII Sesji Rady Gminy przyjęty został 12 głosami za, przy 1 
wstrzymującym się.   
 
Protokół XXXIII Sesji Rady Gminy przyjęty został 13 głosami za (jednogłośnie). 
 
Ad.I.3 Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym: 

Jan Prus – Przewodniczący Rady:  
 3, 10, 17 i 24 listopada oraz 1, 8, 15 i 22 grudnia pełniłem dyżury w Urzędzie 

Gminy. 
 23 listopada brałem udział w spotkaniu wiejskim w Rosnowie. 
 24 listopada odbyła się sesja nadzwyczajna oraz wspólne posiedzenie stałych 

komisji Rady. 
 2 grudnia brałem udział w uroczystości wręczenia medali za długoletnie 

pożycie małżeńskie Państwu Barbarze i Marianowi Kota z Rosnowa. 
 14 grudnia brałem udział w konkursie kulinarnym potraw świątecznych 

organizowanym przez Sołectwo Wyszewo. 
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 16 grudnia brałem udział w uroczystości wręczenia medali za długoletnie 
pożycie małżeńskie Państwu Tatianie i Władysławowi Pitak z Kretomina. 

 22 grudnia brałem udział we wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady. 
 
 
Ad.I.4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym 
 

Wójt poinformował, że w okresie międzysesyjnym zajmował się następującymi 
sprawami:  
 W ostatni piątek w Manowie podpisaliśmy dwie umowy z p. Wicemarszałkiem 

Tomaszem Sobierajem na: 
• termomodernizację SP Rosnowo oraz klubu osiedlowego w Rosnowie, 
• ścieżkę rowerową. 

Trwa już wycinka topoli pod budowę ścieżki rowerowej na odcinku 
Kretomino-Bonin. Jutro uprawomocni się decyzja na wycinkę pozostałych 
gatunków (173 drzewa).  

 Trwa wykonanie oświetlenia w Manowie koło posesji p. Szejbacha. 
 Odbyły się zebrania wiejskie. Frekwencja mieszkańców była bardzo mała poza 

Cewlinem (ok 70 osób). Wnioski mieszkańców głównie dotyczyły dróg i 
oświetlenia. W tym roku pojawił się również problem podtopień. Rok był 
wyjątkowy pod względem opadów. Zbierała się woda tam, gdzie jej nigdy nie było 
(np. pola w Boninie). Podtopienia występowały przede wszystkim w Kretominie 
pomiędzy ul. Śliwkową a Zachodnią, na ulicach Maślaków, Rydzów, Opieniek i 
Trufli. To co mogliśmy, zostało zrealizowane.  

 W przyszłym roku chcielibyśmy wykorzystać destrukt do budowy dróg zgodnie z 
priorytetami. 
 
 

Ad.I.5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy przedstawił informację z realizacji uchwał 
podjętych na ostatniej sesji.  
 
Lp. Nr uchwały, 

Data uchwały 

Uchwała w sprawie Informacja o realizacji 

1. XXXII/248/2017 
27 października 2017 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

dzierżawy działki nr 146/26 w 

Kretominie 

W trakcie realizacji, została przesłana do 

Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 

zbadania zgodności z prawem. Został 

wywieszony wykaz nieruchomości do 

dzierżawy. 

2. XXXII/249/2017 

27 października 2017 
udzielenia zgody na nabycie w 

drodze komunalizacji na rzecz gminy 

Manowo nieruchomości stanowiącej 

własność Skarbu Państwa położonej 

w obrębie ewidencyjnym Cewlino 

W trakcie realizacji, została przesłana do 

Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 

zbadania zgodności z prawem. Przesłano 

również do Wojewody wniosek o 

komunalizację. 

3. XXXII/250/2017 
27 października 2017 

przyjęcia „Programu i zasad 

współpracy Gminy Manowo z 

organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 

rok 2018” 

Zrealizowana, została przesłana do 

Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 

zbadania zgodności z prawem.  

4. XXXII/251/2017 
27 października 2017 

wysokości podatku od nieruchomości Zrealizowana, została przesłana do RIO w 

celu zbadania zgodności z prawem. 

Została opublikowana w Dzienniku 

Urzędowym Województwa 

Zachodniopomorskiego 
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5. XXXII/252/2017 
27 października 2017 

wysokości stawek podatku od 

środków transportowych 

Zrealizowana, została przesłana do RIO w 

celu zbadania zgodności z prawem. 

Została opublikowana w Dzienniku 

Urzędowym Województwa 

Zachodniopomorskiego 

6. XXXII/253/2017 
27 października 2017 

opłaty miejscowej Zrealizowana, została przesłana do RIO w 

celu zbadania zgodności z prawem. 

Została opublikowana w Dzienniku 

Urzędowym Województwa 

Zachodniopomorskiego 

7. XXXII/254/2017 
27 października 2017 

uchylenia uchwały w sprawie opłaty 

targowej 

Zrealizowana, została przesłana do RIO w 

celu zbadania zgodności z prawem. 

Została opublikowana w Dzienniku 

Urzędowym Województwa 

Zachodniopomorskiego 

8. XXXIII/255/2017 

24 listopada 2017 
Udzielenia zgody na nabycie prawa 

własności nieruchomości 

W trakcie realizacji, została przesłana do 

Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 

zbadania zgodności z prawem. 

 
 
 
 
 
Ad.I.6. Informacja z pracy komisji RG w okresie międzysesyjnym 
 

Brak 
 
 
Ad.I.7.  Informacja Straży Gminnej w Manowie z bieżącej działalności 
 

Tomasz Mingoć – strażnik gminny: realizując zadania ustawowe w zakresie 
naruszeń przepisów porządkowych, reagując na zgłoszenia mieszkańców oraz 
podejmując działania w związku z ujawnionymi nieprawidłowościami w trakcie 
prowadzonych patroli, podejmowane są interwencje dotyczące m.in.:  

1. Nieprawidłowości w zakresie gospodarki wodno- ściekowej – odprowadzanie 
nieczystości płynnych niezgodnie z obowiązującymi przepisami UUCPG; w 
tym nieprawidłowości w odprowadzaniu wód opadowych z posesji - 7 
interwencji; 

2. Nieprawidłowości w gospodarowaniu odpadami komunalnymi – gromadzenie 
znacznych ilości odpadów stałych , ogólny brak porządku na posesjach, 
składowanie odpadów wielkogabarytowych (m. Bonin, Rosnowo – stały 
monitoring), współpraca – UG - Gospodarka komunalna, PPW Ekosan, 
Administracja Budmar Rosnowo, Admin. ZZN Rosnowo - 15 interwencji; 

3. Podejrzenie spalania odpadów i substancji zabronionych - Kontrole 
nieruchomości pod kątem spalania odpadów - 4 interwencje; 

4. Stałe kontrole dot. odpowiedniego oznakowania numerami porządkowymi 
posesji; 

5. Kontrole stanu technicznego dróg oraz nieuprawnionych ingerencji w 
infrastrukturę drogową – współpraca UG, Wodociągi, kanalizacja i drogi. 
Dewastacja przystanków (uszkodzenia polegające na niszczeniu wiat oraz 
wypisywaniu wulgaryzmów itp.) - czynności wspólnie z dzielnicowymi Policji 
Interwencje dot. zanieczyszczania jezdni - 8 interwencji. 

6. Potrąconych przez pojazdy zwierząt - 4 interwencje; 
7. Braku należytego nadzoru nad psami, niewywiązywanie się przez właścicieli z 

obowiązków art. 77 kw, brak właściwych warunków trzymania zwierząt 
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(naruszenia przepisów ustawy o ochronie zwierząt), realizacja zadań 
własnych gminy dot. bezpańskich psów – wspólne działania z dzielnicowymi 
Policji - 7 interwencji; 

8. Współpraca z GOPS Manowo – pomoc osobom bezdomnym oraz 
niezaradnym, będącym w trudnej sytuacji życiowej (Bonin, Wyszebórz) - 4 
interwencje; 

9. Budynków będących w złym stanie technicznym, mogących stanowić 
zagrożenie dla życia i zdrowia mieszkańców; - 1 interwencja; 

10.  Współpraca z KP II Koszalin w zabezpieczeniu meczów piłki nożnej w m. 
Wyszewo, Manowo; 

11.  Naklejanie ogłoszeń w miejscach zabronionych art. 63a kw (przystanki 
autobusowe - plakaty reklamowe, ulotki, ogłoszenia) - 2 interwencje; 

12.  Monitoring miejsc gromadzenia się młodzieży zagrożonej demoralizacją 
(Bonin – ZSZ, „Orlik”; Wyszebórz – plac zabaw, boisko do koszykówki; 
Wyszewo – plac zabaw, teren rekreacyjny przy GOK; Rosnowo – przystanki, 
teren przy jeziorze, „Orlik”) - wspólne działania z dzielnicowymi – patrole 
prewencyjne; 

13.  Czynności zmierzające do usunięcia pojazdów wycofanych z eksploatacji 
(pojazdy niejeżdżące zajmujące miejsca parkingowe) - 2 interwencje. 

14.  Współdziałanie z Policją i Strażą Leśną Nadleśnictwa Manowo w ramach 
akcji „Choinka - 2017” - kontrola powierzchni leśnych, przeciwdziałanie 
nielegalnemu pozyskiwaniu i kradzieży choinek, krzewów iglastych, roślin, w 
tym gatunków chronionych oraz innych przypadków szkodnictwa leśnego. 
Oddziaływanie prewencyjne poprzez prowadzenie rozmów z mieszkańcami 
gminy.  

15.  Stała współpraca z pracownikami UG w celu realizacji zadań Gminy. 
Realizowane są w bieżące zgłoszenia mieszkańców w zakresie naruszania 
przepisów dot. zakłócania spokoju i porządku w miejscach publicznych - 
współpraca z dzielnicowymi Policji. 

Radny Mieczysław Kuźniarski:  
 Na osiedlu w Manowie za torami robi się małe wysypisko śmieci. 
 Koło Państwa Sadowskich jest wylewana woda na drogę gminną, co powoduje 

jej niszczenie. 
 
Radna Sylwia Krępeć: powiedział Pan, że nie ma plakatów na przystankach - ale są 
na słupach. 
 
Tomasz Mingoć – strażnik gminny: jeśli są czytelne ogłoszenia i mogę ustalić 
sprawcę wtedy podejmuję interwencję. 
 
Roman Kłosowski - Wójt Gminy: wieszanie ogłoszeń na słupach energetycznych 
grozi konsekwencjami finansowymi. 
 
Tomasz Mingoć – strażnik gminny: to jest art. 63 kodeksu wykroczeń. 
 
Radny Marek Twardowski: w Kretominie przy ul. Borowików jeden z mieszkańców 
wysypuje popiół na drogę. 
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Ad.I.8.  Interpelacje i zapytania 
 

Radna Grażyna Góral: 
 Czy zostało wysłane pismo do GDDKiA w sprawie kałuży przy posesji p. Żal? 

Nie można tamtędy przejść. 
 
Roman Kłosowski – Wójt Gminy: tak. 
 
Radny Mieczysław Kuźniarski: 

 Mieszkańcy proszą o dowiezienie piasku w to miejsce. Jak kałuża zamarznie, 
to posypią. 

 
Radny Jerzy Hawraniak:  

 Wycinka drzew pod ścieżkę rowerową - mieszkańcy pytają, czy wszystkie 
drzewa po tej stronie zostaną wycięte i czy jest taka potrzeba? 

 
Roman Kłosowski – Wójt Gminy: wszystkie drzewa (370 szt.) zostaną wycięte. Będą 
nowe nasadzenia jarzębiny. 
 
Radny Mirosław Pawlak:  

 Klub osiedlowy w Rosnowie - GOK przestaje finansować zatrudnienie p. Asi. 
Czy jest możliwość zatrudnienia tej Pani? 

 Dodatki dla dyrektorów szkół - czy jest możliwość przyznania dodatków w 
przyszłym roku? 

 Proszę o udostępnienie rozliczenia finansowego Rady Osiedla w Rosnowie za 
poprzedni rok oraz rok bieżący. Na zebraniu w Rosnowie było sprawozdanie 
merytoryczne natomiast nie było sprawozdania finansowego. 

 
Radny Tomasz Padykuła: 

 Plan przedsięwzięć i zadań inwestycyjnych (sieć wodociągowa w miejscowości 
Wyszebórz) - czy było coś robione w tym kierunku? 

 Teren dookoła klubu w Wyszeborzu - nic w tym temacie nie zostało zrobione. 
 
Roman Kłosowski – Wójt Gminy: nie otrzymaliśmy dofinansowania na ten cel (sieć 
wodociągowa). 
 
Radny Andrzej Sokalski: 

 Podtopienia w Kretominie - jest jeszcze kwestia skrzyżowania Grzybowej z 
Rolną. Proszę o wyjaśnienie sprawy odwodnienia przy magistrali. 

 
 
 
 
 
Ad.I.9. Trybuna obywatelska 
 

Wanda Węgrzyńska - Sołtys Manowa: 
 Oświetlenie - jest potrzeba zamontowania lampy przy siłowni, ponieważ jest 

bardzo ciemno. 
 Mamy problem z wywiezieniem liści spod kościoła. 

 
Ewa Trojanowska - Przewodnicząca Rady Osiedla Bonin: podczas opadów deszczu 
powstaje kałuża i nie da się przejść chodnikiem przy torach. Proszę o podjęcie 
działań w tym kierunku. 
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Radny Mirosław Pawlak: 14 stycznia w Rosnowie odbędzie się Finał WOŚP (od 12.00 
do 20.00) - jeszcze raz wszystkich Państwa zapraszam. Jeśli ktoś chciałby wesprzeć 
tę akcję, to również zapraszamy.    
 
Radna Sylwia Krępeć:  

 Czy na przyszły rok można zaplanować odwodnienie drogi gminnej w 
Wyszewie (przy posesji 39). Woda płynie po drodze i zamarza. Jest pilna 
potrzeba wykonania tam odwodnienia. 

 Wspólnie z Radą Sołecką organizujemy bal Sylwestrowy w Wyszewie. Dochód 
z balu przeznaczymy na dofinansowanie wszelkich imprez organizowanych w 
świetlicy i w Sołectwie.  

 Dziękuję wszystkim, którzy zaszczycili nas swoją obecnością podczas 
konkursu kulinarnego w Wyszewie w dniu 14 grudnia. 

 
Radny Jerzy Hawraniak: dziękuję p. Robertowi Murii za użyczenie ciągnika i 
przyczepy do wywozu liści. 
 
Tadeusz Mikulski - Sołtys Wyszeborza: 

 Przy posesji nr 22 w Wyszeborzu rośnie duży klon i jego gałęzie wplatają się 
linię energetyczną. 

 Przejazdy do bloków mieszkalnych - woda spływa na chodnik, ponieważ jest 
zbyt mała średnica rur. 

 Droga do Dęborogów - przy posesji nr 26, w miejscu gdzie kończą się płyty są 
dziury w drodze. Taka sytuacja jest również przy cmentarzu. 

 Oświetlenie - jest potrzeba postawienia lampy przy dwóch nowych 
budynkach (przy drodze do Dęborogów). 

 Regulacja lamp w Dęborogach - lampy włączają się o 4.00 rano.  
 
Roman Kłosowski - Wójt Gminy: nowe lampy w Wyszeborzu - tam jeszcze nikt nie 
mieszka. 
 
Robert Murii – prezes Spółki „Elektrociepłownia Rosnowo”:  

 od 4 do 15 grudnia mieliśmy kontrolę WIOŚ w Boninie (oczyszczalnia i 
hydrofornie). Kontrolująca bardzo ostro nas potraktowała. Nie ma żadnych 
wskazań i kar i działamy dalej. Modernizacja oczyszczalni w Boninie jest 
bardzo oczekiwana. Są tereny niedostępne na naszego WUKO (przede 
wszystkim Bonin - przy torach i od strony domków jednorodzinnych) - 
prosimy Wójta o utwardzenie tych dróg, ponieważ jest tam grząski teren.  

 Przyszły rok będzie trudny, ponieważ zbliżają się spłaty poszczególnych 
inwestycji. Siedem lat spłacamy już sieć cieplną w Rosnowie, a pozostały 
jeszcze trzy transze po 146.000 zł. W przyszłym roku w lutym dojdzie kwota 
178.000 zł za oczyszczalnię w Rosnowie -  to pierwsza rata i mam nadzieję, że 
będzie obniżona o 30% zgodnie z umową za uzyskany efekt ekologiczny, bo 
wszystkie wymogi spełniliśmy.  

 W przyszłym roku będzie obowiązywało nowe prawo wodne. Będzie spółka 
Polskie Wody, która przejmie wszystkie obowiązki wodne, łącznie z 
ustalaniem taryf. Na pewno dojdą dodatkowe opłaty taryfowe. 

 W przyszłym roku będą wybory samorządowe - życzę Państwu, abyśmy 
spotkali się takim samym składzie. 

 
Radny Andrzej Sokalski:  

 Studzienki na ul. Kretomińskiej zapadają się. 
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Przerwa – 1153 - 1215 

 
 

Ad.II.1. Sprawozdania z pracy stałych Komisji Rady Gminy Manowo w 2017 
roku - sprawozdania stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 
 
Ad.II.2. Podjęcie uchwały w sprawie: 

 

a) zmian w budżecie Gminy Manowo na 2017 r., 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został  
omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 22 grudnia 2017 roku. 
Czy do tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski?  
Magdalena Szymańska - skarbnik gminy: projekt zawiera zmiany w 
dochodach na zadania zlecone (zwiększenie środków od Wojewody na 500+ o 
kwotę 175.363 zł) oraz zostały zmniejszone zarządzeniem Wojewody 
świadczenia z tyt. urodzenia dziecka o kwotę 8.248 zł. Zwiększyliśmy dotację 
na zadania własne na sfinansowanie wyposażenia gabinetów profilaktyki 
zdrowotnej w szkołach o  kwotę 9.600 zł. Zostały zwiększone środki na 
podstawie umowy z wojewodą na realizację programu "Asystent rodziny". Są 
również naniesione zmiany w poszczególnych działach, które nie powodują 
zwiększenia, ani zmniejszenia budżetu. 
Radny Tomasz Padykuła: czy zmienia się deficyt? 
Magdalena Szymańska - skarbnik gminy: nie, zostaje na tym samym 
poziomie. 
Radny Janusz Sałek: czy były jakieś problemy z przelewem środków na 
500+? 
Magdalena Szymańska - skarbnik gminy: nie 
Uchwała otrzymała Nr XXXIV/256/2017, podjęta została 11 głosami za, przy 
1 wstrzymującym się.  
Podczas głosowania obecnych było 12 radnych 

b) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2018 rok, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został  
omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 22 grudnia 2017 roku. 
Czy do tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski?  
Radny Andrzej Sokalski: wspomagaliśmy animatorów na orlikach oraz 
trenera. Czy w przyszłym roku będą środki na cele? 
Wójt: w tej chwili nie odpowiem na to pytanie.  
Uchwała otrzymała Nr XXXIV/257/2017, podjęta została 11 głosami za, przy  
1 wstrzymującym się.  
Podczas głosowania obecnych było 12 radnych 

c) harmonogramu realizacji zadań wynikających z „Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2015-2018” w roku 2018, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został  
omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 22 grudnia 2017 roku. 
Czy do tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie 
widzę – przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXXIV/258/2017, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 12 radnych 

d) zgody na zbycie nieruchomości gruntowej, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został  
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omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 22 grudnia 2017 roku. 
Czy do tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie 
widzę – przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXXIV/259/2017, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 12 radnych 

e) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został  
omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 22 grudnia 2017 roku. 
Czy do tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie 
widzę – przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXXIV/260/2017, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 12 radnych 

f) trybu udzielania i rozliczania przez Gminę Manowo dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli i niepublicznych innych form wychowania 
przedszkolnego oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich 
pobrania i wykorzystania, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został  
omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 22 grudnia 2017 roku. 
Czy do tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie 
widzę – przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXXIV/261/2017, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 12 radnych 

g) uchwalenia planu pracy Rady Gminy Manowo na 2018 rok, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został  
omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 22 grudnia 2017 roku. 
Czy do tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie 
widzę – przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXXIV/262/2017, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 12 radnych 

h) planów pracy Komisji Rewizyjnej oraz stałych Komisji Rady Gminy 
Manowo na 2018 rok, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został  
omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 22 grudnia 2017 roku. 
Czy do tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie 
widzę – przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXXIV/263/2017, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 12 radnych 

i) ustalenia maksymalnej wysokości pożyczek i kredytów 
krótkoterminowych zaciąganych przez Wójta Gminy Manowo w roku 
budżetowym 2018 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został dzisiaj wprowadzony 
przez p. Wójta. Czy są uwagi do tego projektu? Nie widzę – przechodzimy do 
głosowania. 
Czy do tego projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie 
widzę – przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XXXIV/264/2017, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 12 radnych 
 
 

 
Ad.II.3. Wolne wnioski i informacje 
 

Irena Oleksy - sekretarz gminy: mieszkanka Bonina - p. B. Polechońska prosiła, aby 
na sesji podziękować p. Leszkowi Kondratowi za bezinteresowną pracę na rzecz 
Bonina i Zespołu "Bandoska". 
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Ad.II.4. Odpowiedzi na interpelacje 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez: 
- G. Góral:  

 Kałuże k. posesji p. Żal - problem jest znany i szukają rozwiązań. 
Przygotujemy piasek do posypania. Podobny problem jest w Boninie na 
skrzyżowaniu torów z drogą powiatową.  

- J. Hawraniaka:  
 Wycinka drzew – będą wycięte wszystkie. Nasadzimy jarzębinę. 

- M. Pawlaka:  
 Zatrudnienie w klubie osiedlowym - temat już jest nieaktualny. 
 Dodatki dla dyrektorów - są zaplanowane w budżecie i nie będą 

zwiększone. My dokładamy setki tysięcy złotych do nadgodzin. W planie 
na nadgodziny mamy ponad 500.000 zł. Np. w Rosnowie jest najmniej 
uczniów, a najwięcej nauczycieli.  

 Sprawozdanie finansowe Rady Osiedla w Rosnowie - p. Skarbnik przekaże 
Panu finanse Rady Osiedla. 

- T. Padykuły:   
 Wodociąg – jest zrobiony projekt, natomiast nie otrzymaliśmy 

dofinansowania.  
 Teren wokół klubu – było obiecane, ale nie zostało zrealizowane. Mam 

nadzieję, że na wiosnę to zrobimy. 
- A. Sokalskiego:  

 Odwodnienie ul. Maślaków - projekt został zrobiony na odcinku ul. 
Opieniek do studzienek. Okazało się, że na mapach ze starostwa  
studzienki nie figurują - jest to samowola budowlana mieszkańców. 
Problem jest z tym, jak przejść pod magistralą. Będzie można go rozwiązać 
dopiero na wiosnę.  

- W. Węgrzyńskiej:  
 Oświetlenie przy siłowni – jest zgłoszona, ale nie było możliwości 

zrealizowania. Wrócimy do sprawy na wiosnę. 
- E. Trojanowskiej:  

 Kałuża na chodniku w Boninie – to jest obowiązek Kolejki, ale oni nie 
mają środków. Tam trzeba zrobić studzienkę i podłączyć ją do najbliżej 
położonej.  

- S. Krępeć:  
 Droga gminna w Wyszewie - Irena Oleksy: trzeba tam wyznaczyć granice 

gruntu należącego do gminy. 
- T. Mikulskiego:  

 Klon, dziury w drodze – jak p. Magda wróci z urlopu, to przyjrzymy się 
tym sprawom. 

 Oświetlenie - nie daliśmy rady zrobić w tym roku. 
   

Na zakończenie Wójt złożył wszystkim życzenia Noworoczne. 
 
 
Ad.II.5. Zakończenie 
Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął 
Obrady XXXIV Sesji Rady Gminy Manowo. 
 
Protokołowała: 
Anna Drabik 


